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[Første næstformand] 

Forslag til folketingsbeslutning om midlerti- 
dige rammer i henhold til kommuneplanlovens 
§ 15 i Københavns kommune. 

(Beslutningsforslag nr. B 115). 

Medlemmer af folketinget Svend Andersen 
(S), Ritt Bjerregaard (S), Arne Jensen (S), 
Erling Jensen (S), Kelm-Hansen (S), Tove 
Lindbo Larsen (S), Lerke (S) og Lissa Mathi- 
asen (S) har meddelt mig, at de ønsker skrift- 
ligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om oprettel- 
se af  en systemeksportfond. (Offentlig deltagel- 
se i systemeksportforretninger). 

(Beslutningsforslag nr. B 116). 

Forslag til folketingsbeslutning om fremme 
af  udvikling og forskning inden for det medi- 
cotekniske område. 

(Beslutningsforslag nr. B 117). 

Medlemmer af folketinget Svend Andersen 
(S), Bakholt (S), Baadsgaard (S), Knud Dam- 
gaard (S), Arne Jensen (S), Torben Lund (S), 
Lissa Mathiasen (S) og Kaj Poulsen (S) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til folketingsbeslutning dm fremme 
af  udvikling af  komponenter og metoder til 
industrialiseret byfornyelse. 

(Beslutningsforslag nr. B 118). 

Medlemmer af folketinget Svend Andersen 
(S), Arne Jensen (S), Preben Lange (S), Loh- 
mann (S), Helge Mortensen (S), Henning 
Nielsen (S), Stavad (S) og Bjørn Westh (S) 
har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om fremme 
af  udviklingen inden for dansk akvakultur (fi- 
skeopdræt). 

(Beslutningsforslag nr. B 119). 

Medlemmer af folketinget Riishøj (SF), 
Gade (SF), Inger Harms (SF), Gert Petersen 
(SF), Ebba Strange (SF) og Pelle Voigt (SF) 
har meddelt mig, at de ønsker til udenrigsmi- 
nisteren at stille følgende: 

Forespørgsel. 
»Hvordan bedømmer regeringen den sene- 

ste udvikling i det sydlige Afrika, og hvilke 
initiativer vil regeringen tage for effektivt at 

begrænse det danske økonomiske samkvem 
med Sydafrika?« 

(Forespørgsel nr. F 18). 

Skriftlig fremsættelse: 

Dohrmann (FP): 

Jeg skal hermed på forslagsstillernes vegne 
tillade mig at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  udlændingelo- 
ven. (Kontrol og begrænsning af  flygtningetil- 
strømningen til Danmark). 

(Lovforslag nr. L 188). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, 

der ledsager lovforslaget, og anbefaler det til 
tingets velvillige behandling. 

Stavad (S): 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig herved at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om totali- 
satorspil. 

(Lovforslag nr. L 189). 
I forbindelse med ændringerne af totalisa- 

torloven og lov om landsspil i forbindelse 
med hestevæddeløb (V6-spil) blev det stillet i 
udsigt, at der senere ville komme ændringer i 
betingelserne for brevduetotalisatorspil, og 
forslaget her skal ses som en opfyldelse af 
dette tilsagn. 

Ingerlise Koefoed (SF): 

Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 
hermed tillade mig at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  lov om teater- 
virksomhed. 

(Lovforslag nr. L 190). 

Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets 
tekst og de bemærkninger, der ledsager dette. 

Pelle Voigt (SF): 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om begyn- 
dende erstatningsbyggeri af  helikopterbærende 
fiskeriinspektionsskibe til Grønland og Færøer- 
ne. 

(Beslutningsforslag nr. B 114). 
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[Pelle Voigt] 

Jeg henviser til de bemærkninger, der led- 
sager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til tingets velvillige behandling. 

Leif Hermann (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om midlerti- 

dige rammer i henhold til kommuneplanlovens 
§ 15 i Københavns kommune. 

(Beslutningsforslag nr. B 115). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der led- 

sager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til tingets velvillige behandling. 

Svend Andersen (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om oprettel- 

se af en systemeksportfond. (Offentlig deltagel- 
se i systemeksportforretninger). 

(Beslutningsforslag nr. B 116). 

Forslag til folketingsbeslutning om udvikling 
og forskning inden for det medicotekniske om- 
råde. 

(Beslutningsforslag nr. B 117). 

Forslag til folketingsbeslutning om fremme 
af udvikling af komponenter og metoder til 
industrialiseret byfornyelse. 

(Beslutningsforslag nr. B 118). 

Forslag til folketingsbeslutning om fremme 
af udviklingen inden for dansk akvakultur (fi- 
skeopdræt). 

(Beslutningsforslag nr. B 119). 
Ved folketingets behandling af det tekno- 

logiske udviklingsprogram gav socialdemo- 
kratiet udtryk for en positiv stilling til pro- 
grammet, men pegede samtidig på, at iværk- 
sættelse af programmet ikke måtte ske på 
bekostning af forsknings- og udviklingsmæs- 
sige muligheder inden for andre vækstom- 
råder. 

Det er forslagsstillernes opfattelse, at rege- 
ringen ved ensidigt at satse på informations- 
teknologien helt har overset andre områder 
med lige så store behov, områder, der vil væ- 
re fremtidens industrielle vækstområder, og 
som vil vokse i produktion og beskæftigelse. 

De foreliggende beslutningsforslag peger 
på sådanne vækstområder. 

Oprettelse af systemeksportselskaber med 
statslig deltagelse vil øge dansk industris mu- 
ligheder for øget eksport til bl.a. de u-lande, 
hvor en industriel udvikling er i gang, som 
uden tvivl vil blive forstærket. 

Når forslagsstillerne bl.a. peger på områ- 
der som 
-  medicoteknologisk fremstilling af udstyr 

og apparater til hospitals- og sundhedssek- 
toren, 

-  industrialiseret byfornyelse, 
-  en øget indsats inden for akvakulturområ- 

det, 

så er det, fordi dansk industri og fremstil- 
lingsvirksomhed har vist sig velegnede til 
netop disse områder. 

Mere end halvdelen af den danske indu- 
stris produkter afsættes uden for landets 
grænser. 

Ud fra et samfundsøkonomisk synspunkt 
er det ønskeligt, at dette udbygges. 

Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 
slagenes tekst og de bemærkninger, der led- 
sager disse. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Tredje behandling af lovforslag nr. L 6: 
Forslag til lov om egnsudvikling. 
(Fremsat 3/10 84. Første behandling 11/10 

84. Betænkning 14/2 85. Anden behandling 
22/2 85). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Bjørn Westh (S): 
Ved lovforslagets anden behandling oply- 

ste industriministeren, at Nordjyllands Er- 
hvervsråd støttede ham fuldt ud i den æn- 
dring, der nu er sket. Samme dag kunne man 
i TV-Avisen se, at formanden for Nordjyl- 
lands Erhvervsråd tog skarpt afstand fra lov- 
forslaget og sagde, at det var en forringelse, 
og derfor vil jeg gerne spørge industrimini- 
steren, hvorfra han havde sin oplysning om 
Nordjyllands Erhvervsråds stilling til det på- 
gældende lovforslag. 


